

PAPER PLANES

PAPIERFLIEGER

Robert Connolly



Geboren 1967 in Sydney. Regisseur, Drehbuchautor und Produzent. Er wurde viermal vom Australian Film Institute ausgezeichnet, unter anderem für **THREE DOLLARS** (2005) und **BALIBO** (2009). 2014 stellte er auf der Berlinale den Episodenfilm **THE TURNING** vor, an dem er als Produzent und Regisseur mitwirkte. Die von ihm koproduzierte australische TV-Miniserie **GALLIPOLI** wird 2015 ausgestrahlt.

Born in Sydney, Australia in 1967, he is a director, screenwriter and producer. He has received four awards from the Australian Film Institute for films including **THREE DOLLARS** (2005) and **BALIBO** (2009). In 2014 he appeared at the Berlinale as the producer and one of the directors of the episodic film **THE TURNING**. He is co-producer of **GALLIPOLI**, an Australian TV mini-series due to air in 2015.

Filmografie Auswahl: **2001** The Bank **2005** Three Dollars **2009** Balibo **2011** The Slap; TV-Serie **2012** Underground; TV-Film **2013** The Turning; Episodenfilm, Regie eines Segments **2014** Paper Planes

Manchmal gibt es diesen einen Moment, der ein ganzes Leben verändert – zum Beispiel der sensationelle Flug eines Papierfliegers. Als Dylan so ein Flieger gelingt, wird er von der Magie des Fliegens gepackt und will unbedingt an den australischen Juniorenmeisterschaften für Weitflug teilnehmen. Aber der Weg dorthin ist mühsam. Beobachtungsgabe, Forscherdrang und ein unerschütterlicher Glaube an die eigene Fähigkeit sind gefragt, um die nötige Kunstfertigkeit zu erwerben. Mit seiner Begeisterung steckt Dylan sogar seinen Vater an, der den tragischen Verlust von Dylans Mutter noch nicht verkraftet hat. Bei der australischen Meisterschaft winkt dem Jungen die Teilnahme an der Weltmeisterschaft in Tokio. Für Dylan, der seine Heimat noch nie verlassen hat, eine einmalige Chance. Vor der Entscheidung trifft er die Japanerin Kimi, mit deren Hilfe er den ultimativen Flieger baut. Ein Papierkunstwerk, das ihm die Weltmeisterschaftsteilnahme und – viel besser, ein Wiedersehen mit Kimi beschert.



Ed Oxenbould

Foto: Jane Bennett

Sometimes there are moments that can change your whole life – launching one of your paper planes on a sensational flight for example. No sooner does Dylan succeed in making such a plane than he is hooked by the magic of flight and determined to take part in the Australian junior championship for distance flight. But he has a long way to go before he is ready. If he is to acquire the necessary skills he will have to train his powers of observation and his scientific curiosity, and develop an unshakable belief in his own abilities. His enthusiasm even ignites his father, who has not yet managed to get over the tragic death of Dylan's mother. Taking part in the Australian contest means that the world championships in Tokyo also beckon – a once in a lifetime opportunity for Dylan, who has never been overseas. Before the final round he meets a Japanese girl named Kimi. With her help he manages to create the ultimate plane that gets him into the world championships and – even better – gives him the chance to see Kimi again.

Australien 2014

97 Min. · DCP · Farbe

Regie **Robert Connolly**Buch **Robert Connolly, Steve Worland**Kamera **Tristan Milani**Schnitt **Nick Meyers**Musik **Nigel Westlake**Sound Design **Chris Goodes**Ton **Trevor Hope**Production Design **Clayton Jauncey**Kostüm **Lien See Leong**Maske **Hayley Atherton, Karen Sims**Casting **Jane Norris**Regieassistent **Mark Boskell**Produktionsleitung **Cathy Flannery**Produzenten **Robert Connolly,****Maggie Miles, Liz Kearney**Ausführende Produzenten **Andrew Myer,****Jonathan Chissick, Gary Hamilton,****Ying Ye, Bernadette O'Mahony, Eric Bana**

Darsteller

Ed Oxenbould (Dylan)**Sam Worthington** (Jack)**Ena Imai** (Kimi)**Nicholas Bakopoulos-Cooke** (Jason)**Julian Dennison** (Kevin)**Deborah Mailman** (Maureen)**Terry Norris** (Großvater)**Peter Rowsthorn** (Mr. Hickenlooper)**David Wenham** (Patrick)

Produktion

Arenamedia

Melbourne, Australien

+61 419230784

chloe@arenamedia.com.au

Weltvertrieb

Arclight

Los Angeles, USA

+1 8184266359

clay@arclightfilms.com